

ICOMOS

INTERNATIONAL COUNCIL ON MONUMENTS AND SITES
 CONSEIL INTERNATIONAL DES MONUMENTS ET DES SITES

ICOMOS 75 RUE DU TEMPLE 75003 PARIS TEL: 277.3576

LISTE DU PATRIMOINE MONDIAL

WORLD HERITAGE LIST N° 196

<p>A) IDENTIFICATION</p> <p><u>Bien proposé</u> : Réserve de la Biosphère Rio Platano</p> <p><u>Lieu</u> : Nord-est du pays</p> <p><u>Etat partie</u> : Honduras</p> <p><u>Date</u> : 31 Décembre 1981</p>	<p>A) IDENTIFICATION</p> <p><u>Nomination</u> : Rio Platano Biosphere Reserve</p> <p><u>Location</u> : North-East of the country</p> <p><u>State party</u> : Honduras</p> <p><u>Date</u> : December 31, 1981</p>
<p>B) EVALUATION</p> <p>La proposition d'inscription présentée par le Honduras au titre du patrimoine naturel inclut plusieurs sites archéologiques repérés ou prospectés, mais non fouillés.</p> <p>Le site de <u>Ciudad blanca</u>, compris à l'intérieur de la zone de protection, constitue une des plus importantes réserves archéologiques de la civilisation Maya.</p> <p>Tout en réaffirmant le principe selon lequel l'existence d'un site archéologique virtuellement important ne peut justifier à elle seule une inscription sur la Liste du Patrimoine Mondial, l'ICOMOS se réjouit des perspectives favorables ouvertes par la protection de la Réserve de la Biosphère Rio Platano et donne un avis favorable à la demande introduite par le Honduras.</p>	<p>B) EVALUATION</p> <p>The inscription proposal presented by Honduras as part of its natural heritage includes several archaeological sites which have been marked off or prospected, but not excavated.</p> <p>The site of <u>Ciudad blanca</u>, which lies within the zone of protection, constitutes one of the most important archaeological reserves of the Mayan civilisation.</p> <p>While re-affirming the principle by which the existence of a potentially important archaeological site may not in itself justify inscription on the World Heritage List, ICOMOS is pleased with the excellent prospects opened by the protection of the Rio Platano Biosphere Reserve and favors the request introduced by Honduras.</p> <p style="text-align: right; margin-top: 20px;">ICOMOS Paris, 1982.</p>